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College van Burgemeester en Wethouders,

Postbus 5000 

7400 GC Deventer

Deventer, 4 november 2022

Schriftelijke vragen (artikel 46 RVO)

Betreft: Gevolgen stikstofuitspraak voor projecten Deventer

Geacht college, 

De fractie van VVD Deventer heeft kennis genomen van de uitspraak van de Afdeling 

bestuursrechtspraak van de Raad van State van 2 november 2022 dat de bouwvrijstelling stikstof niet 

voldoet aan het Europese natuurbeschermingsrecht.

De gevolgen van die uitspraak zijn groot voor de bouwsector. Het betekent dat de bouw van huizen, 

infrastructuur en duurzame projecten wordt vertraagd. Dat heeft een grote impact op 

woningzoekenden, bedrijven die willen uitbreiden en de aanleg van wegen om files te verminderen.

Het is voor alle Deventer inwoners en ondernemers van groot belang dat de gevolgen van deze 

uitspraak snel in kaart worden gebracht. Daarom stelt de VVD de volgende vragen:

1. Heeft het college de consequenties van de uitspraak van de Raad van State in kaart 

gebracht?

2. Zo ja, welke gevolgen heeft de uitspraak van de Raad van State voor de woningbouw en 

andere projecten in de gemeente Deventer?

3. Is het college in gesprek met projectontwikkelaars, woningcorporaties en de bouwsector over 

gevolgen en oplossingen?

4. Welke stappen kan het college zetten om de zogenoemde voortoets en passende 

beoordeling te versnellen zodat projecten niet nog verder vertragen? 

5. Is het college bereid om de raad om de raad te informeren over mogelijke maatregelen om 

bouwprojecten die slachtoffer zijn van het verdwijnen van de bouwvrijstelling stikstof te 

ondersteunen en versnellen?

Namens de VVD-fractie gemeenteraad Deventer,

Wendy Schol 

Bas Donkers
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Beste mevrouw Schol en meneer Donkers ,

In uw brief van 4 november jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over de gevolgen 
van de stikstofuitspraak voor projecten in Deventer. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1 

Heeft het college de consequenties van de uitspraak van de Raad van State in kaart gebracht?

Antwoord

Ja, voor zover dit betrekking heeft op initiatieven/vergunningaanvragen die bij ons bekend zijn.

Vraag 2

Zo ja, welke gevolgen heeft de uitspraak van de Raad van State voor de woningbouw en andere projecten in 

de gemeente Deventer?

Antwoord

(Woning)Bouwprojecten waarvoor een vergunning is verleend op basis van de Wet Natuurbescherming 

kunnen doorgaan (bijvoorbeeld Bedrijvenpark A1, Tuinen van Zandweerd). Bij de aanvraag voor een 

omgevingsvergunning t.b.v. (woning)bouwprojecten moet aangetoond worden dat er (naast de gebruiksfase) 

in de aanlegfase geen significante negatieve effecten te verwachten zijn d.m.v. een stikstofberekening (Aerius 

Calculator). Dit geldt ook voor projecten die vastgelegd worden in bestemmingsplannen. 

Als blijkt dat er uit de stikstofberekening een depositie op het Natura 2000-gebied van meer dan 

0,00 mol/hectare per jaar plaatsvindt, kan onderzocht worden hoe deze depositie naar beneden te brengen. 

Dit kan bijvoorbeeld door inzet van ‘schonere’ mobiele werktuigen (stage IV/V werktuigen met een lage 

stikstofemissie) of door fasering in de planvorming op te nemen. 

Ook is het mogelijk om te onderzoeken of de stikstofdepositie in de bouwfase leidt tot mogelijk significante 

negatieve effecten op het Natura 2000 gebied (de ‘voortoets’). Geconcludeerd kan worden dat in de projecten 

waar nog geen vergunning is verleend op basis van de Wet Natuurbescherming, meer tijd nodig is om 



onderzoek te doen naar de stikstofdepositie en mogelijke effecten die in de bouwfase kunnen ontstaan. Deze 

verantwoordelijkheid ligt bij de initiatiefnemer. 

Vraag 3

Is het college in gesprek met projectontwikkelaars, woningcorporaties en de bouwsector over gevolgen en 

oplossingen?

Antwoord

Voor lopende projecten wordt aan projectontwikkelaars, woningcorporaties en de bouwsector geadviseerd het 

stikstofvraagstuk zo vroeg mogelijk te onderzoeken. Op deze manier kan in een vroeg stadium worden 

gekeken welke oplossingsrichtingen er zijn. 

Vraag 4

Welke stappen kan het college zetten om de zogenoemde voortoets en passende beoordeling te versnellen 

zodat projecten niet nog verder vertragen? 

Antwoord

De versnelling waar de gemeente in kan faciliteren zit in het voortraject: adviseren over de koppeling met 

andere (omgevings)vergunningen, het uitvoeren van een stikstofberekening en het schetsen van de stappen 

die volgen als sprake is van stikstofdepositie op het betreffende Natura 2000-gebied.  Wanneer specifiek in de 

bouwfase sprake is van stikstofdepositie dan kan, in overleg met de initiatiefnemer, gekeken worden naar 

oplossingsrichtingen als fasering van het bouwproject of de inzet van elektrische werktuigen en voertuigen op 

de bouw om de depositie te verminderen.  

Vraag 5

Is het college bereid om de raad om de raad te informeren over mogelijke maatregelen om bouwprojecten die 

slachtoffer zijn van het verdwijnen van de bouwvrijstelling stikstof te ondersteunen en versnellen?

Antwoord

Op dit moment zijn er in de gemeente Deventer nog geen projecten bekend die specifiek vanwege 

stikstofdepositie in de bouwfase stil komen te liggen. Mocht dit in de toekomst wel het geval zijn, dan zal het 

college u informeren over mogelijke maatregelen die wij kunnen treffen om bouwprojecten te ondersteunen en 

versnellen.

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König
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